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Ovšem vreckoví zlodeji svoje ak−
tivity zameriavajú aj na miesta, kde
sú ľudia trochu menej všímaví, kde
nepredpokladajú, že by niekto
myslel na zlodejinu. Svoje o tom
vie aj pani Mária Franíková z V.
Krtíša. V utorok 18. 6. sa vybrala
do Všeobecnej nemocnice s polikli−
nikou, n.o. vo V. Krtíši, aby prekon−
zultovala ďalší postup pri rehabili−
tácii. Pred ambulanciu v suteréne
nemocnice sa s ňou dal do reči ne−
známy pár a zatiaľ čo sa muž sna−
žil s ňou komunikovať, žena sedela
na lavičke. 

Akčná žena 

a muž zadržali 

hľadaného zločinca

M. Franíková: "Na mužove reči
som nereagovala a nevšímala
som si ho. O chvíľu ku mne zo−
zadu pristúpila jedna pani, aby
som jej poradila, kam má ísť.
Obzrela som sa na papiere čo mi
ukazovala a povedala som jej že
neviem, aby sa spýtala niekoho
iného. V tom som uvidela, že ka−
belka, ktorú som mala na lavičke
je otvorená. Hneď som si všimla,

že žena, ktorá pred tým sedela
na lavičke odchádza po chodbe.
Vedela som koľká bije. Ani som
na ňu nezavolala a rozbehla som
sa za ňou. Začal ale kričať ten
muž, že pani kam bežíte, na čo
začala utekať aj tá žena predo
mnou. Podarilo sa mi ju dochytiť
vo vestibule nemocnice. Mal cez
ruku prehodený sveter a ten pri
tom zhodila. V tom prišiel ten
muž a povedal mi, že pani tú pe−
ňaženku som vám ukradol ja a
pritom ju držal v ruke. On zdvi−
hol sveter, ktorý žena zhodila a
peňaženku mala v tom schova−
nú. Ženu som na to pustila a tá
ušla preč. Pozrela som si peňa−
ženku, ktorá už ale bola prázd−
na. Keď chcel utiecť aj ten muž,
podarilo sami ho chytiť za koše−
ľu   a ani neviem ako spadli sme
na zem. V tom mi prišiel na po−
moc jeden ošetrovateľ, ktorý
muža spacifikoval a sadol si na
neho. Držal ho až kým neprišla
polícia. Až potom som sa dozve−
dela, že ide o hľadaného zločin−
ca."

Podľa našich informácií bol tým
vreckárom 31−ročný Róm z R.
Soboty, ktorý napriek svojmu mla−
dému veku bol už 10 krát odsúde−
ný a spáchal 21 trestných skutkov.
Aj v súčasnej ho hľadala polícia na
celom Slovensku. Okresný súd v
Lučenci na neho totiž vydal zaty−
kač. K tomu, že sa ho podarilo za−
držať vo veľkokrtíšskej nemocnici
prispel aj ošetrovateľ Jozef Bariak
z M. Kameňa: 
J. Bariak: "Keď som začul krik,
videl som, že nejaká žena vy−
behla s peniazmi von. Ale pani
Franíkovú napadol nejaký muž a
spadli spolu na zem. Tak som
prišiel a spacifikoval som toho
Róma a zadržal až do príchodu
polície. Hovoril mi, aby som ho
pustil, že on nič neurobil. Vôbec
ma nenapadlo, že by to mohol
byť celoštátne hľadaný zločinec.
Ja som iba videl, že pani potre−
buje pomoc. Ja som v nemocni−

ci naučený pracovať tak, aby
som ľuďom pomáhal a o to sa aj
snažím." 

Povedal skromne J. Bariak.
Polícia vreckára po príchode zadr−
žala a po identifikácii ho previezli
do väzenia. Podarilo sa síce zdržať
hľadaného páchateľa, o peniaze M.
Franíková však prišla. 
"Bolo to takmer tisíc eur. Pritom
bolo vo vestibule dosť ľudí.
Stačilo, aby ju iba niekto zadr−
žal, privrel dvere. Pritom pri nich
stála jedna pani z tých čo vybe−
rajú na onkológiu, alebo na čo.
Nuž, čo. Som zas o skúsenosť
bohatšia a musím sa trochu viac
vynasnažiť, aby som si peniaze
zase zarobila."
Berie celú situáciu z nadhľadu tá−

to akčná žena, ktorá sa neváhala
postaviť oveľa mladšiemu zlodejo−
vi. Keby bolo viac takýchto žien či
mužov, možno by sa vreckárom ži−
lo horšie.                       −René− 

Zlodej sa potom  presunul pred
hotel Koprovnica, kde bol zaparko−
vaný druhý Ford Transit. Zlodej
zatiaľ presne nezisteným predme−
tom na ňom urobil otvor na ľavej
časti autoplachty a ukradol kom−
presor, pneumatické kliešte, ručné
kliešte na spájanie gabiónových

košov, stojan na nivelačný prístroj,
20 litrov nafty, 15 litrov benzínu a
dve plechové bandasky. Pre firmu
z Bratislavy spôsobil zlodej poško−
dením plachty škodu za najmenej
280,− eur a krádežou škodu naj−
menej za 2 870,20 eur. 

V čase, keď oddychovali aj pracovníci zo stavby cesty I/75, niekedy
v čase od 2. 00 hod. do 6.15 hod. 11. 6. doteraz neznámy páchateľ
najskôr neznámym spôsobom vnikol do Fordu Transit zaparkova−
ného pred baníckou chatou a z neho benzínovú elektrocentrálu a
vŕtačku.

Na Koprovnici vykradli autá

Bicykel si dlho neužil 
Niekedy v čase od 27.5. do 10.6. doteraz neznámy páchateľ si vo vcho−

de na Hviezdoslavovej 25 neznámym spôsobom a nezisteným predme−
tom otvoril uzamknuté drevené dvere na spoločnej miestnosti. Ukradol
odtiaľ pánsky horský bicykel modro−bielo−červenej farby, ktorý bol oceľo−
vým lankom uzamknutý o drevené dvere. Pritom majiteľ M. P. (45) si bi−
cykel kúpil iba 2. 5. Krádežou bicykla i oceľového zámku spôsobil zlodej
majiteľovi škodu  vo výške 440,− eur.  

Vreckári sú stále aktívnejší
V lete to často vyzerá ako sťahovanie národov. Mnoho ľudí cestu−

je za oddychom, nabraním nových síl, niektorí však aj kvôli nekalým
úmyslom. Vreckoví zlodeji sa premiestňujú z miesta na miesto a vy−
hľadávajú najmä tie, kde sa zhromažďuje väčšie množstvo ľudí. Aj
vo V. Krtíši má už veľa ľudí nepríjemné skúsenosti s vreckármi hlav−
ne počas jarmokov. Vo V. Krtíši už bol Jánsky jarmok, ale ešte nás
čaká banícky a vianočný, takže je dobŕ pripomenúť, aby si občania
dali pozor na svoje veci, kabelky, tašky a podobne. 

"Som poctený, že som mohol
prevziať toto ocenenie.
Stavebné sporenie na
Slovensku funguje už vyše 20
rokov, je pre mňa     o to väč−
šou cťou, že Zlatý biatec som
získal v ťažkých ekonomických
časoch. Som rád, že osobnosti,
ktoré hlasovali, ocenili prínos
stavebného sporenia pre slo−
venskú spoločnosť a jej obyva−
teľov. Som iba sprostredkovate−
ľom a reprezentantom tejto
myšlienky. Zlatý biatec za roz−
voj stavebného sporiteľníctva
však určite patrí všetkým vyše
dvom miliónom klientov, ktorí si

uzatvorili zmluvu o stavebnom
sporení", hovorí Imrich Béreš. 

Zlatý biatec bol prvýkrát udelený
za rok 1993 na základe tajnej voľ−
by skupiny podnikateľov a osob−
ností slovenskej spoločnosti.
Neskôr o udelení ocenenia rozho−
doval tajnou voľbou výbor združe−
nia, členovia združenia a v po−
slednom desaťročí členovia zdru−
ženia a oslovené osobnosti slo−
venskej spoločnosti a hospodár−
stva. 

Zlatý biatec bol už udelený vyše
200 osobnostiam a firmám, z toho
viac ako 50−tim zahraničným líd−
rom.                              −red−

Imrich Béreš získal ocenenie Zlatý biatec 
Predseda predstavenstva Prvej stavebnej sporiteľne, a. s.,
Ing. Imrich Béreš je laureátom ocenenia Zlatý biatec. Výročnú ce−
nu združenia Neformálne ekonomické fórum Hospodársky klub za
rok 2012 získal za "rozvoj stavebného sporiteľníctva v Slovenskej
republike". 

Nezastavil policajtom
Policajný vyšetrovateľ začal voči M. R. (27) z Nitry vyšetrovanie

a súčasne vzniesol obvinenie, pretože ako vodič motorového vo−
zidla VW Transportér s nitrianskym EČ nerešpektoval 6. 6. asi o
16.00 hod. vo V. Čalomiji výzvu policajnej hliadky z Vinice na za−
stavenie a pokračoval ďalej v jazde smerom na Kosihy n. I. po ces−
te II/527. Ďaleko však nedošiel, keď pred bioplynovou stanicou naj−
skôr narazil do pravej časti zaparkovanej Škody Superb s barde−
jovským číslom a pokračoval do areálu bioplynky. Tu narazil do
suda, ktorý poškodil a skončil aj svoju cestu. Policajti mu pri dy−
chovej skúške namerali približne 1,5 promile alkoholu v krvi. 

Poďakovanie 
nášmu kolegovi 

MUDr. MARIANOVI
SÝKOROVI 

Chceli by sme Vás 
úctivo požiadať 

o uverejnenie poďakovania 
MUDr. Marianovi Sýkorovi.
Máme už nejakú dobu to
potešenie pracovať s ním vo

VšNsP vo Veľkom Krtíši, a
preto nás mrzí, že medzi pacient−

mi nemá takú povesť, akoby si zaslúžil.
Pán doktor Sýkora je znamenite sčítaný a
zručný odborník, je vľúdny, vtipný a
najmä spoľahlivý a veľmi čestný. Nikdy
nikoho neohovára, o každom hovorí
len v dobrom, a ak nemôže, tak nepo−
vie nič. Želáme mu preto veľa zdravia a
pracovného elánu, aby to ešte medzi
nami dlho vydržal a niekam nám neod−
letel.          MUDr. VLADIMÍR LEITNER, 

MUDr. MONIKA LEITNEROVÁ
a ďalší kolegovia 
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Osud Ti nedoprial byť s nami

Srdečne Vás pozývame na FUTBALOVÝ TURNAJ O POHÁR STA−
ROSTU OBCE LESENICE, ktorý sa uskutoční 14. 7. 2013 na miestnom
futbalovom ihrisku v Leseniciach. Účastníkmi turnaja budú hráči z
Hrnčiarskych Zalužian, Čeboviec, Olovár a Leseníc. Výkop je o 13.00
hod. Vstupné je 1 euro. O občerstvenie a bohatú tombolu je postarané.
V prestávke si môžete zacvičiť zumbu.                                    

Kto si odnesie pohár starostu Leseníc? 

25. 6. Martin z Mule, Alex z Neniniec, 26. 6. Daniel z
Glabušoviec, 28. 6. Karolína z V. Krtíša, Tomáš z
Neniniec, 29. 6. Barnabáš z Bušiniec, Kiara z V. Krtíša,

Miroslav z Mule, 30. 6. Bianka z Bušiniec, 1. 7. Ella z Vinice

Narodili sa:

8. 7. Ivanom, 9. 7. Lujzám a Lukréciam, 10.
7. Amáliám, 12.7. Milotám, 13. 7. Ninám,
13. 7. Margitám, 14. 7. Kamilom 

25. 6. Barbora Majorošová, nar. v r.
1931 z Kováčoviec, 28. 6. Martin Živčák,
nar. v r. 1992 z V. Krtíša, 2. 7. Rudolf

Brém, nar. v r. 1955 z V. Krtíša 

Opustili nás:

"Prázdno a ticho, bolesť a žiaľ, kdeže je
Tvoja usmiata tvár? Do smútku a sĺz zaha−
lený bol Tvoj odchod, chceli by sme vrátiť
čas, keď si sa s nami smiala alebo aby si
nám aspoň ruku podala. Zavrela si oči,

srdce Ti prestalo biť, aj keď si veľmi s na−
mi chcela byť. Aj keď Ti osud s nami

nedoprial dlhšie byť, v našich srdciach budeš navždy žiť."
Dňa 11. 7. si pripomenieme 3. výročie úmrtia našej drahej

maminky, starej maminky, prastarkej a sestry ELENY ŽILINEKOVEJ. 
S láskou a úctou spomínajú: syn Ivan s rodinou, dcéra Hela s

rodinou, sestry, brat, švagriné a ostatná rodina.

Dotĺklo milované srdce
"Sú chvíle, ktoré ťažko prežívame, sú oka−
mihy, na ktoré tisíckrát denne spomíname.
Márne Ťa naše oči všade hľadajú, márne
po tvári slzy stekajú. Čas plynie, slzy vá−

nok suší, no bolesť v našich srdciach neut−
íši. Aj keby láskou vzbudiť sme Ťa chceli,

neozveš sa už nikdy. Že čas všetko zahojí,
je len veľký klam, čím ďalej ubieha, tým

viac chýbaš nám. Mal si rád všetkých, mi−
loval si blízkych, žiaľ, osud krutý bol a zo−
bral Ti tento dar ďalej rozdávať. Už niet návratu ani nádeje, len ces−
ta k hrobu nás k Tebe privedie. Nič viac Ti už nemôžeme dať, len

kahanček zapáliť, kytičku kvetov na hrob Ti dať a
s láskou na Teba spomínať."

So smútkom v srdci si 8. 7. 2013 pripomíname 1. výročie, kedy
nás navždy opustil náš drahý manžel, otec a starý otec

JANKO KREKÁČ zo Senného. 
S láskou spomínajú: manželka Mária, synovia Marián, Rastislav a

Radislav, vnučky Sofinka a Bibka, vnuci Tomáš a Lukáš,
svokrovci Ragačovci a celá ostatná rodina.

"V neznámy svet odišla si spať, zaplakal
každý, kto Ťa mal rád. Odišla si, ostali sme
v žiali, no vždy budeš žiť v srdciach tých,
ktorí Ťa milovali. Vybrala si si cestu, kde

chodí každý sám, len dvere spomienok ne−
chala si dokorán. Len kyticu na hrob môže−
me Ti dať, chvíľu postáť a ticho spomínať."

Dňa 13. 7. 2013 si pripomenieme
8. výročie úmrtia našej drahej tety
ANNY PAĽAGOVEJ z Červenian. 

Za tichú spomienku ďakuje a s láskou
spomína Lydka s rodinou.

V spomienkach sme pri
Tebe každý deň 

"Osud vie byť niekedy veľmi krutý, už ne−
vráti nikdy späť, čo nám vzal. Zostanú nám
len  spomienky a v srdciach veľký žiaľ. Že
čas všetko zahojí, je len veľký klam, čím
ďalej ubieha, tým viac chýbaš nám. Spi

sladko, drahý náš, snívaj svoj večný sen, v
spomienkach sme pri Tebe každý deň."
Prvého júla 2013 sme si pripomenuli 4.

výročie, čo od nás navždy odišiel
náš drahý manžel, ocko a dedko VLADIMÍR NOVÁK

z Dolných Strhár vo veku 57 rokov. 
S láskou na Teba spomína smútiaca rodina.

Dvere spomienok nechala si dokorán 

Blaho�eláme:

Ako ruža pekne kvitne,
tak nech kvitne život Tvoj
Krásne životné jubileum 80 rokov oslávi
13. 7. 2013 naša drahá maminka, starká

a prastarká MÁRIA TRŠOVÁ z
Ľuboriečky. 

"Keď Tvoja ruka ustatá, pohladí všetky
vnúčatá, jej dotyk trochu ťažký, má v se−
be veľa lásky. Je nekonečne láskavá Tá
Tvoja ruka vráskavá. Jej dotyk rany lieči,

len tak bez dlhých rečí."
Všetko najlepšie k Tvojmu sviatku, hlavne veľa zdravia a spokoj−
nosti do ďalších rokov Ti z celého srdca želajú: vnúčatá Milan,

Diana, Martina,    Ľubica Janka a Marcela s rodinami,  pravnúčatá
Sophia, Peter, Elizabeth, Darinka, Lukáš, Lucka, Maťko

a dcéra Jarmila s manželom Jankom. 
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O putovný pohár riaditeľa závodu
sa opäť zápasilo vo veľkom futba−
lovom štýle. Napriek silným súbo−
jom bola atmosféra veľmi pozitív−
na, plná športového nadšenia a
odhodlania. 
Sedem tímov súťažilo od deviatej
hodiny ráno takmer bez prestáv−
ky. Zápasy boli dynamické, rýchle,
a to, že silami sa nešetrilo, doka−
zuje aj niekoľko ošetrení
Slovenského Červeného kríža,
bez ktorého sa organizačný tím
neodváži organizovať žiadne po−
dujatie. 
"Je úžasné, ako sa dokážu na−

ši zametsnanci odviazať a
správne "zahryznúť" do hry.
Zároveň im však nechýba nad−

hľad a stále to berú ako zábavu,
ako možnosť byť s kolegami aj
mimo práce a zabaviť sa. Dobrá
nálada je práve ten najväčší dô−
vod, prečo toto všetko robíme",
hovorí Diana Görnerová, hlavná
organizátorka turnaja z Oddelnia
ľudských zdrojov. Tými najlepšími,
ktorí si odniesli putovný pohár ria−
diteľa závodu sa stali hráči tímu
ELITA v zložení: Marek Zaťko,
Gabriel Povaľač, Tibor Gemer,
Valentín Herceg, Róbert Ráz,
Milan Haring a Ľudovít Zaťko.
Tento výnimočne vyskladaný tím
nebol len najlepším kolektívom,
ale mal aj najlepšie individuálne
výkony. Ocenenie za najlepšieho
brankára si odniesol Ľudovít

Zaťko a najlepším strelcom turna−
ja sa stal Valentín Herceg.
Strieborné miesto patrilo tímu
FIGHTING LIONS − Dušan Náton,
Ján Oláh, Rastislav Červeňák,
Ján Paučo, Marko Miháľ,
Radoslav Hrbeň a Mário Juhaniak
a na tretej priečke sa usadil tím
LAKOVŇA Peter Debnár, Pavel
Hudec, Tomáš Gál,Dionýz
Talpáš, Dávid Dívald, Marián
Keťko, Marek Šalát a Viktor

Gonos. 
Futbal v Technogyme sa stáva

viac než len tradíciou.
Organizátorov tohto podujatia ne−
môže nič potešiť viac, ako keď to
robia na žiadosť vlastných za−
mestnancov plných nadšenia a
chuti športovať. Heslo "Hýbme sa
za lepší svet" napĺňajú
Technogymáci v Malom Krtíši na−
ozaj do bodky.

Futbalový turnaj

Víťazný tím Elita

Tím na treťom mieste − Lakovňa Tím na druhom mieste − Fighting Lions

Ocenené tímy spolu s ostatnými hráčmi a organizátormi turnaja

Pre zamestnancov spoločnosti Technogym sa
sobota, 29. júna opäť stala niečím výnimočnou.
Enegiou, pohybom, športovým zápolením a tou
správnou futbalovou atmosférou. Na podnet sa−
motných zamestnancov firma už druhýkrát v
tomto roku zorganizovala futbalový turnaj, ten−
tokrát na multifunkčnom ihrisku pri Základnej
škole na Komenského ul. vo Veľkom Krtíši.

Už viac než len tradícia!
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Množením osív sa v našom okre−
se zaoberá firma KORPOD, s.r.o.,
Prevádzka Lesenice, ktorá už nie−
koľko rokov v júni pripravuje pre
svojich dodávateľov aj odberateľov
jednodňové podujatie Deň poľa.
Každý rok sa venuje prezentácii i−
ných komodít − tohto roku sa za−
merali na obilniny, kukuricu a rep−
ku olejnatú. 

Na začiatku sa všetci stretli v prí−
jemnom chládku amfiteátra vo
Veľkej Čalomiji. Pred nim stáli autá
rôznych značiek, čo znamenalo, že
sa tu stretli pestovatelia a odborní−

ci z celého Slovenska. Mnohí tu
neboli prvý krát, preto sa s ostat−
nými vítali ako so starými známy−
mi. Prichádzajúcich za firmu najprv
aj osobne privítal majiteľ firmy
KORPOD Ing. Vojtech Lelkes a
spolu s ostatnými kolegami pozval
na tradičné občerstvenie − chutné
zabíjačkové špeciality a občerstve−
nie.

Keď sa všetci pohodlne usadili, z
pódia prítomných privítali a infor−
movali o ďalšom programe nový
riaditeľ lesenickej prevádzky Ing.
Oto Škerlec a agronóm Ján Mäsiar.
Po srdečnom privítaní nasledovala pre−
zentácia osív priamo na výskumných
políčkach pri Kolároch. Živá diskusia a
výmena skúseností sa preniesla pod
horúce šíre nebo. Úhľadné políčka jed−
notlivých druhov sa ukazovali
priam ukážkovou úrodou.
Záujemcovia postupovali od odro−
dy ku odrode, aby si vypočuli hod−
notenie od Ing. Dušana Briedika z
firmy Saaten. Pod páliacimi priam
tropickým slnkom to vôbec nebolo

jednoduché, no mnohí vydržali sle−
dovať a zapisovať si poznámky z
odborného výkladu až do samého
konca prezentačných parciel. 

Producenti obilnín si na základe
ukážok mali z čoho vyberať, aby si
na pestovanie zvolili čo najvhod−
nejšiu odrodu pre oblasť, v ktorej ju
pestujú. Na margo dňa nám zá−
stupca organizujúcej firmy Ing. Oto
Škerlec povedal: "K vyššej pro−
dukcii v poľnohospodárstve ve−

die aj používanie nových vhod−
nejších odrôd. V tomto chce
pestovateľom pomôcť aj naša
spoločnosť KORPOD, s. r. o.,
Dunajská Streda, prevádzka
Lesenice na čele s majiteľom fir−
my Ing. Vojtechom Lelkesom
tým, že zorganizovala už 8. roč−
ník DEŇ POĽA OBILOVÍN. Na
tomto podujatí sa zúčastnili zá−
stupcovia šľachtiteľských staníc
zo Slovenska − Istropol Solary
(zástupca Ing. Csémi Tibor) a  z
Maďarska MV ELITMAG
Martonvásár (Cseh Katalin), GK
Szeged (Dr. Beke Bélá).  Napriek
enormnému  teplu sa do Veľkej
Čalomije zišlo 95 poľnohospo−
dárov, ktorí ocenili kvalitu zalo−
žených porastov, ako i kvalitné
občerstvenie, ktoré dobre padlo
v horúcom počasí a zručne ho
zabezpečovali zamestnankyne a
zamestnanci   firmy Korpod,
s.r.o. Na porovnávanie bolo za−
siatych 52  druhov ozimnej pše−
nice európskeho šľachtenia a 28

druhov ozimnej repky." 
Prehliadku porastov  koordinoval

agronóm Ján Mäsiar, ktorý  na zá−
ver  poďakoval šľachtiteľom  za ich
fundované predstavenie  svojich
odrôd pšeníc a nám o firme pove−
dal:      

"Firma Korpod, s.r.o.,
Prevádzka Lesenice, sa prezen−
tuje záujemcom ukážkami osív
formou prezentácie polo−pre−
vádzkových pokusov. Na mno−
ženie osív používame aj dovozo−
vý materiál zo zahraničia −
Maďarska, Rakúska, ale aj slo−
venské odrody. Hoci Korpod nie
je najväčším distribútorom osív
na Slovensku, v našom regióne
je významným "hráčom", čo je

spôsobené tým, že osivá pestu−
je v našich podmienkach. 

"Množíme 15−20 odrôd osív na
rozlohe okolo 300 ha a to za rov−
nakých podmienok ako majú
poľnohospodári aj inde v našom
okrese. Znamená to, že políčka
vôbec nezavlažujeme, ani inak
špeciálne neupravujeme − naše
osivá vyrastajú v reálnych pod−
mienkach − teda takých, ako ma−
jú ostatní pestovatelia. U nás
idú na predaj najmä osinaté o−
bilniny (pre laikov na vysvetle−
nie majú drobné ostne, pozn.
red.) kvôli čomu nie sú vhodnou
potravou pre divú zver, ktorej je
v našom regióne požehnane."

F i rm a  K ORPOD ,  s . r . o ,  p r e v á d z k a  L e s e n i c e ,  j e  z n ámaF i rm a  K ORPOD ,  s . r . o ,  p r e v á d z k a  L e s e n i c e ,  j e  z n áma

VYSOKOU KVALITOU PRODUKTOV A POHOSTINNOSŤOU
Naši predkovia sa stali poľnohospodármi vo chvíli, keď prišli na

to, že im nestačí iba pozbierať a uloviť to, čo im sama príroda dá−
vala. Približne pred 10 000 rokmi sa začali zaujímať o také druhy
rastlín, ktoré boli chutné a ktoré časom vedeli uskladniť, kombi−
novať s inými a pripraviť si z nich jedlo. Skrátka človek je už ta−
ký − experimentuje a vylepšuje, čo na sto percent platí aj v takej
oblasti agrosektora, akou je šľachtenie a pestovanie obilnín.

Napriek enormnému  teplu sa do Veľkej Čalomije zišlo 95 poľnohospodárov, ktorí ocenili kvalitu
založených porastov, ako i kvalitné občerstvenie, ktoré dobre padlo v horúcom počasí a zručne ho
zabezpečovali zamestnankyne a zamestnanci  firmy Korpod, s.r.o.

Po prehliadke políčok sa ešte raz všetci vrátili do príjemného chládku
veľkočalomijského amfiteátra. Tu si nad chutným guľášom vymenili skú−
senosti, zaspomínali na časy, kedy bolo poľnohospodárstvo "výkladnou
skriňou" Slovenska. Zo stretnutia sme však aj my, laici, odchádzali s dob−
rým pocitom, že v tomto odvetví pracujú pestovatelia, ktorí sa zaujímajú
stále o nové odrody a poznatky vedy a techniky v tejto oblasti. Práve ich
zavádzanie do praxe im nedovolí zaostávať za poľnohospodármi z iných
štátov EÚ, hoci aj s vyšším dotáciami do tohto sektora.  

Text a foto: − JANA KAMENSKÁ −
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V kategórii Divadiel poézie si
mládežníci z DS Fúzia s hrou
"MY..." na motívy diel J Botta, S.
Chalúpku a M. Rúfusa  vybojovali
2. miesto a odniesli si Osobitnú ce−
nu poroty. V kategórii Detských re−
citačných kolektívov deti z DDS
Bodka s horu na motívy Karla
Jaromíra Erbena "Kŕdeľ divých du−
ší" dokonca zvíťazili a odniesli si
Hlavnú cenu.   

Za všetkými týmito úspechmi je
práca učiteľky Literárno−dramatic−
kého odboru (LDO) pri ZUŠ Mgr.
Art. Silvie Svákusovej, ktorá všetky
tri súbory pripravuje. Okrem toho,
že je režisérkou všetkých troch
hier, upravila pôvodné námety, na−
vrhla scény, kostými i hudbu a

svetelné efekty. Ovšem bez pocti−
vého prístupu všetkých mladých
hercov, ktorí sa na konečnom vý−
sledku podieľali, by to nešlo.
Gratulujeme mladým divadelníkom
zo ZUŠ V. Krtíš, ktorí tvrdo praco−
vali, verili umeleckému úsudku
svojej mladej, úspešnej a sympa−
tickej pedagogičky a dosiahli vyni−
kajúci úspech v rámci celého
Slovenska. 

Mladí divadelníci z LDO veria, že
tieto úspechy a ich práca pritiahne
do ich radov aj ďalších mladých a−
deptov hereckého a recitačného u−
menie. Dvere majú stále otvorené
a môžu sa prihlásiť na ZUŠ vo V.
Krtíši.                             −red−   

V konkurencii 8 amatérskych di−
vadiel DBG nesklamalo a pred−
viedlo kvalitný výkon, ktorý diváci
ocenili dlhým potleskom. Podľa
slov odbornej poroty táto hra divá−
ka zaujme, i keď má viacero ne−
zodpovedaných, nadškrtnutých o−
tázok. Najmladšie divadlo na tejto
súťaži ešte len získava skúsenosti
a ťažko môže konkurovať napríklad
prievidzskému divadlu so svojou
60−ročnou históriou, alebo divadlu
Disk z Trnavy, ktoré existuje už 55
rokov a obe spolupracujú aj s pro−
fesionálnymi tvorcami.

Veľkokrtíšania však majú bohatý
a kvalitný herecký potenciál i mla−
dých tvorcov, na základe ktorého
sa dá pri poctivej práci a dobrej
súhre stavať. Videli to aj diváci v
Levoči a ochotníci − herci z celého

Slovenska. Za svoju účasť si DBG
odnieslo čestné uznanie, keď ví−
ťazmi boli členovia divadla Kamko
Bratislava pri Domove sociálnych
služieb prof. Karola Matulaya, na
druhom mieste skončilo divadlo
"A" a divadlo "Shanti" z Prievidze a
tretí bol trnavský DISK.   

Veľkokrtíšania na celoslovenskej
prehliadke potvrdili svoju úspešnú
cestu týmto umeleckým svetom a
diváci sa môžu tešiť nielen na hru
Matka, v ktorej sa na Exite pred−
stavili Mgr. Lenka Stanková, Rado
Sýkora, Mgr. Miloš Varga, Mgr.
Braňo Danko, Juraj Matiaš, Mgr.
Darinka Králiková, Evka Henteková a
hudobník Bc. Andrej Babiar, ale aj
na ďalšie predstavenie tohto stále
ešte mladého divadelného zosku−
penia.                           −René−  

Aj 14 žiaci zo ZUŠ vo V. Krtíši na
konci školského roka 2012/2013
končili svoje umelecké vzdelávanie
na tejto škole a získali za to svoje
ohodnotenie. Aby svojim rodičom,
príbuzným i známym ukázali, čo sa
počas štúdia naučili, pripravili si so
svojimi pedagógmi 13. 6. 2013 v
kultúrnom dome vo V. Krtíši absol−
ventský koncert. 
Všetkých hostí privítal riaditeľ ško−

ly Mgr. Marek Mišiak  a programom
sprevádzala Mgr. Art. Silvia Svákusová.
Celú scénu na javisku KD vhodne
dotvárala výstava pútavých a zaují−
mavých prác absolventov výtvarné−
ho odboru Doris Siskovej, Daniela
Nozdrovického, Sindy Ďuranovej,
Adama Botoša a Natálie
Jardekovej, ktorých k výtvarnému
umeniu viedol Mgr. Tibor Gonda.
Komornú atmosféru podujatia po−

stupne svojim vystúpením spríjem−
nili hrou na gitaru Kristián Toldy, ktoré−
ho sprevádzala Katarína Ríšová a pri−
pravoval Mgr. Art. Rastislav Ferov.
Nikoleta Andoková do tajov klavíra po−
čas štúdia zasväcovala Vivien
Andokovú, ktorá sa najskôr pred−
stavila sama a potom ju pri hre
štvorručne sprevádzala Tatiana
Lekýrová. Lahodné tóny klavíra ro−
zozvučala aj Kristína Mózová, ktorú
učila Katarína Badóová. Na moder−
nom keyborde ukázali, čo sa počas
štúdia naučili pod vedením učiteľky
Ivety Kamenskej Jana Púpavová a
Ján Hegeduš. Príjemným hlasom po−
tešila prítomných divákov Klaudia
Máthová v sólovom výstupe i spolu
so súborom. Počas štúdia ju pri−
pravovala Mária Híves. Na záver
sa v divadelnom predstavení DDS
Bodka predstavili s kolegami absol−

venti LDO Róberta Chrťanská a
Dominik Győrgy. Mladých adeptov
herectva vyučuje Mgr. Art. Silvia
Svákusová. 

Niektorí absolventi sa rozhodli aj
ďalej sa vzdelávať na ZUŠ, niekto−
rí pokračujú v štúdiu na konzerva−
tóriách, ale určite všetci žiaci získa−
vajú počas štúdia na ZUŠ vo V.
Krtíši umelecké cítenie a vzdelanie,
ktoré obohatí ich život. Ak aj vaše

dieťa má záujem o získanie hudob−
ného vzdelania alebo prejavuje vý−
tvarný či dramatický talent, nevá−
hajte a prihláste ho na štúdium na
ZUŠ vo V. Krtíši. A aj keď je to ur−
čite ďalšia záťaž pre mladého člo−
veka i jeho príbuzných, dostane do
vienka dar, ktorý mu bude v bu−
dúcnosti robiť radosť. 

−red−

Bodky vládnu Slovensku 
Aspoň tomu divadelnému, mládežníckemu. Po tom, čo približne

pred mesiacom obsadil Detský divadelný súbor (DDS) Bodka pri
ZUŠ vo V. Krtíši 3. miesto na celoslovenskej súťaži detských diva−
diel a divadiel pre deti v Šali s hrou "Srdiečko" s deťmi vo veku 6−
13 rokov, vo finále súťaže Hviezdoslavov Kubín, ich starší kamaráti
dosiahli ešte výraznejší úspech. 

Aj keď OZ Divadlo bez groša píše ešte len trojročnú históriu, už po
druhý raz postúpilo na celoslovenskú súťaž ochotníckych divadiel. V
tomto roku to bol Exit 2013 v Levoči. V krásnom historickom
Mestskom divadle na najväčšom námestí v Európe sa veľkokrtíšski
ochotníci predstavili divákom s hrou Matka od Júliusa Barča − Ivana,
ktorú režijne pripravil Mgr. Art. Cyril Páriš. Scénograficky a kostý−
mami sa na hre podieľala aj jeho kolegyňa a členka súboru Mgr. Art.
Silvia Svákusová. 

Bezgrošáci na Exite 2013 v Levoči nesklamali

Absolventi ZUŠ vo V. Krtíši koncertovali
Každý žiak, či študent, získava na záver určitého študijného cyklu

ohodnotenie, vysvedčenie o jeho skončení − absolvovaní. Či už je to
napríklad maturitné vysvedčenie, vysokoškolský diplom alebo
absolventské vysvedčenie na Základnej umeleckej škole (ZUŠ).

DS Fúzia s hrou "MY..." na motívy diel J Botta, S. Chalúpku 
a M. Rúfusa  si vybojoval 2. miesto 

Veľkokrtíšania na celoslovenskej prehliadke potvrdili svoju
úspešnú cestu týmto umeleckým svetom

Detský divadelný súbor Bodka
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ZÁVERY
FIĽAKOVSKEJ
KONFERENCIE

− 17. 6. 2013
Matica sloven−

ská usporiadala
14. 6. 2013 vo
Fiľakove za ú−
časti matičiarov,
predstaviteľov
vedy, samo−
správy a škôl
vedecko−teo−
retickú konfe−
renciu o posta−
vení Slovákov
na jazykovo
zmiešanom území. Zmyslom bo−
la otvorená diskusia predovšet−
kým o volebnom systéme do sa−
mospráv a zabezpečení výučby
v materinskom jazyku. Účastníci
dospeli k názoru, že postavenie
národnostných menšín v našom
štáte je v mnohom nadštandard−
né, často aj na úkor väčšinové−
ho národa. 

Z diskusie o volebnom systé−
me do samospráv vzišla kritika
väčšinového volebného princí−
pu, ako aj absencie kvalifikač−
ného predpokladu na výkon
funkcií starostov. Súčasne sys−
tém volieb do NR SR nezabez−
pečuje primerané zastúpenie re−
giónov. Účastníci konferencie
vyzývajú Slovákov na oveľa
väčšiu účasť vo voľbách, ako
jednu z ciest zvýšenia ich za−
stúpenia v samosprávnych or−
gánoch na jazykovo zmiešanom
území.

Účastníci sa zhodli, že sloven−
ské školstvo je ohrozené finan−
čne i organizačne. Súčasná si−
tuácia v štátnych školách so
štátnym vzdelávacím jazykom
na jazykovo zmiešanom území
je likvidačná, pričom aj systém
informácií v oblasti národnost−
ného školstva je nedostatočný.
Kriticky poukázali aj na masív−
ne ovplyvňovanie záujmu o
školy s menšinovým vyučova−
cím jazykom zo strany zahra−
ničných subjektov (Fond
Pázmáňa), čo náš štát toleruje
a nevytvára rovnováhu pri fi−
nančnom zabezpečení vzdelá−
vania v slovenčine. K zvýšeniu
kvality vzdelávania by veľmi
pomohol návrat kompetencií v
školstve zo samospráv na štát,
ako aj podpora klasických
stredných škôl, osobitne na
zmiešanom území. Matica slo−
venská vyzýva zainteresované
orgány v oblasti školstva na po−
silnenie vlasteneckej výchovy,
dejepisu, slovenčiny a úcty k
štátnym symbolom.

Fiľakovo 14. jún 2013  
Ing. MARIÁN TKÁČ, PhD,

predseda MS

l Priblížte nám prosím, hlavnú té−
mu vašej prednášky? 

"Témou bola Matica slovenská
v kontexte slovenských národ−
ných dejín. Ide skutočne o roz−
siahlu tému. Je veľmi náročné
zhrnúť a obsiahnuť v jednej
prednáške 150 rokov dejín čoho−
koľvek, a už nehovoriac o takej
významnej inštitúcii akou je
Matica slovenská. Spomenuli
sme hlavne prelomové udalosti,
obdobia a roky, ktoré viedli k jej
vzniku, čiže obdobie pred rokom
1863. 

Rok 1863 v súvislosti s oslava−
mi 1.000 výročia príchodu vie−
rozvestcov sv. Cyrila a Metoda
bol veľmi kľúčovým rokom.
Dôležitých bolo ďalších 12 rokov
aktívneho a plodného účinkova−
nia MS a potom 12. 11. 1875, keď
uhorská vláda a ministerský
predseda zrušil Maticu. Treba
zdôrazniť, že až do konca exis−
tencie Rakúska − Uhorska (do
roku 1918) matica ako taká ne−
mohla pôsobiť. K jej opätovné−
mu oživeniu došlo až v roku
1919. Ďalšou významnou etapou
bolo pôsobenie MS v medzivoj−
novom Československu, kedy
musela riešiť množstvo úloh. Vo
svojej prednáške som sa dotkla
aj niektorých negatívnych vply−
vov, ktoré sa udiali v podmien−
kach Rakúsko − Uhorska. Bola to
národnostná politika voči nema−
ďarským národom  a v medzi−
vojnovom období to bola idea
čechoslovakizmu − snaha pre−
tvoriť Slovensko, jeho jazyk a
národ na československý a to
sa dotklo aj MS, ktorá sa proti
tomuto musela brániť. Z toho
vznikli rôzne spory o pravidlách
slovenského pravopisu. Úplne v
iných podmienkach sa ocitla MS
počas slovenského štátu v ro−
koch 1939 − 1944. Bolo to obdo−
bie rozvoja a rozkvetu, keď sa
zakladali miestne odbory pod
vedením Jozefa Cígera Hronského.
No ku koncu 2. svetovej vojny

počas SNP sa objavovali myš−
lienky zrušiť ju, hlavne vo febru−
ári 1948, keď sa k moci dostala
komunistická strana. Jej totalit−
ný režim sa snažil MS zdegrado−
vať len na kultúrnu ustanovizeň
a knižnicu." 

l Vo vašej prednáške odznelo, že
členovia Matice boli veľmi odušev−
není ľudia, sú takí aj dnešní mati−
čiari? 
"Vždy je iné, keď hovoríme o mi−
nulosti a prítomnosti. Musíme
lepšie chápať dobový kontext,
vnímanie politickej a národnost−
nej situácie, ale aj morálne a du−
chovné hodnoty vtedy a dnes.
Napríklad v podmienkach 19.
storočia a v podmienkach ná−
rodnostného útlaku, keď ľudia
niečo nemali, museli vynaložiť o−
veľa viac úsilia, aby to dosiahli a
ich snaha bola horlivejšia. Dnes
žijeme v iných podmienkach.
Tohto roku je tomu 20 rokov ako
je Matica nezávislá a nemusí če−
liť takým výzvam. Otázka odu−
ševnenosti je veľmi individuálna,
závisí od osobnosti, obdobia, ú−
loh, ale určite aj dnes by sme
potrebovali oduševnených akté−
rov, pretože pred Maticou slo−
venskou stojí množstvo úloh a
sú úplne iné ako riešila doteraz.
Práve oduševnenosť by mohla
pomôcť k posilneniu jednoty,
ktorá dnes všade tak veľmi chý−
ba.            − Text a foto EDIT − 

Ing. Marián Tkáč,
PhD, predseda MS

Prehlbovať hrdosť na svoj pôvod, tradície a kultúru, napomáhajú podujatia, ktoré sa konajú v našom
meste pod názvom Dni A. H. Škultétyho. Ich súčasťou bývajú aj historické semináre a výstavy, ktoré sú
určené hlavne pre študentov a majú populárno − vzdelávacie ciele.  

Pri koncipovaní programu tohtoročných Škultétyho dní vychádzali organizátori z historie, ktorá je in−
špirujúca a prvý deň venovali jubilejným udalostiam a osobnostiam našich národných dejín. Prvý blok
programu 16. mája bol zameraný na 20. výročie vzniku Slovenskej republiky a 150. výročie Matice slo−
venskej. 

A práve poznatky o Matici slovenskej v kontexte slovenských národných dejín odprednášala študen−
tom mladá historička PhDr. Angelika Dončová, PhD., ktorá sa intenzívne venuje dejinám so zreteľom na
19. a 20. storočie, národným a regionálnym dejinám a osobnostiam slovenských dejín a popritom robí
preklady rôznych historických a odborných textov. Historička prišla na pozvanie PhDr. Marty Kamasovej,
riaditeľky štátneho archívu vo Veľkom Krtíši a v našom meste, konkrétne na Škultétyho dňoch, bola už
tretíkrát.

Matica slovenská vedie mladých ľudí
k poznaniu národných dejín a kultúry 

Poznatky o Matici slovenskej v
kontexte slovenských národných
dejín odprednášala študentom
mladá historička PhDr. Angelika
Dončová, PhD.

Prednášku PhDr. A. Dončovej, PhD., si účastníci seminára vypočuli pozorne a so záujmom
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ak sa teda 9. júna tohto roku,
v poobedňajších hodinách za−
čali do školského areálu ZŠ a

MŠ v Príbelciach schádzať rodičia
so svojimi ratolesťami. Zastúpenie
mal každý vek, od tých najmenších
batoliat, škôlkarov, školákov až
po adolescentov opúšťajú−
cich brány základných
škôl. Pod chvíľkou sa
zaplnili oba školské
dvory zvedavými,
súťaže a zábavy−
chtivými deťmi a
školákmi.

Skôr, ako sa
však mohlo
všetko začať,
organizátori už
od skorého rá−
na pripravovali
všetko pre zdar−
ný priebeh akcie.
Ako prví boli na
svojom stanovisku
chlapi z PZ Podskala
Príbelce, ktorí nielen
pre deti, ale pre všetkých
zúčastnených pripravili v spo−
lupráci s Obcou Príbelce chutný
guľáš z diviny a postarali sa aj o
pitný režim zúčastnených. 

Samotný program Dňa detí bol
tento rok neskutočne bohatý, nie−
len na množstvo hier  a súťaží,  ale
aj na veľmi atraktívne ukážky práce
profesionálnych vojakov, dobrovoľ−

ných hasičov, športových strelcov
a v neposlednom rade aj na množ−
stvo zážitkov z pojazdného detské−
ho dopravného ihriska.

Preto aj samotní organizátori dňa
detí a množstvo dobrovoľníkov z

radov rodičov už v dopolud−
ňajších hodinách malo

plné ruky práce, s
prípravou jednotli−

vých stanovísk
na detské súťa−
že, ako aj sprí−
s t u p n e n í m
t r á vna t ého
terénu škol−
ských dvo−
rov na jed−
notlivé ukáž−
ky.

Celú akciu
pevne držal

vo svojich ru−
kách zástupca

starostu obce
Ing. Tibor Čierny,

ktorý so svojimi pra−
covníčkami zabezpe−

čovali organizačno − tech−
nické záležitosti podujatia.
Samotné súťaže a hry pre deti za−
se pripravila riaditeľka MŠ v
Príbelciach Bc. Alena Macková
spolu so svojimi kolegyňami učiteľ−
kami Evou Oslíkovou a Mgr.

Máriou Kollárovou. Týmto sa na
pomoc pridali niektorí rodičia, ro−
dinní príslušníci a deti z vyššieho
stupňa ZŠ so stredoškolákmi. Tak
v areáli ZŠ vzniklo niekoľko súťaž−
ných stanovíšť, kde si deti za po−
moci rôznych rozprávkových či fil−
mových bytostí mohli preveriť nie−
len svoje vedomosti, ale aj šikov−
nosť a obratnosť, ktorú potvrdilo
každé jedno zúčastnené dieťa. Deti
mali možnosť zdolať prekážkovú
dráhu na fúriku, zastaviť sa v per−
níkovej chalúpke a spolu s
Marienkou si namaľovať chutný
perníček, preliezť pavúčou sieťou a

z roztratených písmeniek poskladať
názov podujatia, v tábore indiánov
si mohli urobiť pravý indiánsky ná−
hrdelník alebo čelenku, oddýchnuť
si v indiánskom típí, či "skoliť" za
pomoci luku a šípu papierového bi−
zóna. Vo svete vodníkov si deti vy−
skúšali chytanie rybičiek, či zásah
pohárikov striekaním vody zo strie−
kačky. Na školskom dvore poleto−
vala aj usilovná včielka Maja so
svojim kamarátom Vilkom, ktorí
mali pre deti pripravené tiež zaují−
mavé pracovné disciplíny. 

(Pokračovanie na str. 9)

Svoj deň oslávili aj deti v Príbelciach
Hovorí sa, že s počasím nič neurobíš, ale organizátori dňa detí v Príbelciach ho aj tak prekabátili. Vopred avizovaný Deň detí, z chlad−

nej a upršanej nedele 2. júna stačilo presunúť o týždeň pozdejšie a už sa z veselých detských tváričiek radovalo aj teplé slniečko, ktoré
tiež prispelo k  vydarenému podujatiu.

Po prvý raz mohli deti v Príbelciach vidieť ukážky práce
Ozbrojených síl  Slovenskej republiky

Podujatie sa tešilo naozaj veľkému zájmu

Deti sprevádzali pri rôznych disciplínach takéto 
„rozprávkové“ bytosti

T
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(Dokončenie zo str. 8)
Svoju zručnosť si hlavne dievčatá

overili v stánku, kde si mohli vyro−
biť pravé papierové ruže ako z ko−
lotočiarskej strelnice. Nuž a vysoko
aktuálne bola povodňová súťaž v
behu v gumákoch, ktorú deti tiež
zvládli bravúrne. Toľko z aktivít na
dvore základnej školy.

V areáli materskej škôlky sa však
už na svoje vystúpenie tešili dve
zložky zabezpečujúce obranu a o−
chranu štátu a obyvateľov ako aj
ich majetku.

Po prvý raz mohli deti v
Príbelciach vidieť ukážky práce
Ozbrojených síl  Slovenskej repub−
liky, ktoré si tohto roku pripomínajú
20. výročie svojho vzniku.
Príslušníci Ústavu špecializované−
ho zdravotníctva a výcviku MO SR
Lešť im pripravili tri zaujímavé vstu−
py a malú besedu. V prvom vstupe
predviedli deťom topografické u−
kážky, najmä ako sa orientovať v
neznámom teréne nielen za pomo−
ci buzoly, ale hlavne dostupných
prírodných javov. Okrem týchto
praktických informácií, si deti mohli
pozrieť statickú ukážku ručných
zbraní (kde si každú zbraň mohli
chytiť do ruky a vyskúšať, aká je
ťažká, a aké zložité je zaobchádza−
nie s ňou),  tiež mali možnosť si za−
strieľať z ručných zbraní s použitím
viacúčelového laserového systému
MILES 2000. V ďalšom vstupe vo−

jaci predviedli ukážky sebaobrany v
prípade napadnutia útočníkom, a
veľmi zaujímavá bola aj ukážka vo−
jenského zásahu zneškodnenia ne−
priateľa a zaistenia uneseného mo−
torového vozidla na voľnom prie−
stranstve. Malým bonusom bola
krátka beseda s jedným z vojakov,
ktorý sa zúčastnil mierovej misie na
Cypre, ktorý deťom objasnil, načo
takéto misie slúžia. Zároveň odpo−
vedal, zvedavým deťom na otázky
týkajúce sa ustrojenia a upozornil
ich na dôležitosť ovládania cudzích
jazykov aj pre prácu v ozbrojených
silách.  Ukážky pripravené práve
našimi vojakmi, zaujali nielen deti
ale aj dospelých, o čom svedčilo
nielen množstvo divákov ale aj po−
tlesk, ktorým diváci ocenili prácu
našich ozbrojených síl. 

V prestávkach medzi vojenskými
ukážkami sa deťom predviedli aj
hasiči z DHZ v Príbelciach, ktorí
predviedli dva excelentné požiarne
útoky. Aj príbelskí hasiči boli obda−
rovaní potleskom malých divákov a
to nielen za výkon v tento deň, ale
aj za všetky, ktoré  dosahujú na
hasičských súťažiach počas celého
roku. 

Na podujatí pre príbelské deti, už
tradične nechýbal športovo − stre−
lecký klub Príbelce, kde si deti ako
každoročne mohli pod dohľadom
skúsených strelcov zastrieľať zo
vzduchových zbraní na sklopné ter−

če a zahádzať si granátmi na cieľ.
Sprístupnená bola školská trampo−
lína a pod dohľadom členov TJD
Príbelce aj multifunkčné ihrisko na
loptové hry. 

Aby toho nebolo málo, malí cyk−
listi si mohli preveriť svoje schop−
nosti v jazde zručnosti ale aj v jaz−
de na čas. S pojazdným detským
dopravným ihriskom, totiž deň detí
oživil Ing. Vladimír Gabúľ, ktorý za
pomoci svojej inštruktorky Agnes
Gabúľovej, pripravil deťom tiež pek−
né športové zážitky. V závere dňa
boli vyhodnotený najrýchlejší a naj−
vytrvalejší jazdci, boli ocenení certi−
fikátmi a získali vodičské preukazy
na bicykel. 

Na všetky súťaži chtivé ratolestí
dohliadala zdravotná služba v za−
stúpení zdravotných sestier Anny
Červočovej a Ivety Mackovej.
Hovorí sa, že všetkého veľa škodí a
tak deň plný zábavy, hier, nových
zážitkov sa dostal ku svojmu záve−
ru. Tí najväčší vytrvalci ho ešte do−
tancovali na diskotéke DJ Braňa,
ktorý zabával deti ale aj rodičov do
večerných hodín.

Koniec dobrý, všetko dobré. V
závere treba teda za vydarené po−
dujatie pre deti poďakovať všetkým
vyššie spomenutým organizátorom,
účinkujúcim a sponzorom, ktorí pre
deti prispeli finančnou čiastkou na
darčekové balíčky. Ale hlavne zá−
stupcovi starostu obce Ing. Tiborovi

Čiernemu, ktorý aj napriek  finan−
čnej kríze, ktorá teraz kvári nejednu
obec, dokázal zabezpečiť naším
deťom ako aj všetkým zúčastne−
ným  krásne podujatie. No a čo za−
želať  nie len príbelským deťom,
hlavne život v mieri, s usmievavým
slnkom na modrom nebi a ešte ne−
jeden vydarený DEŇ DETÍ.

− ZUZANA KUPCOVÁ − 

Veľa zábavy si deti užili pri jazde a zdolávaní prekážok na fúriku

Tí najväčší vytrvalci ho ešte dotancovali na diskotéke DJ Braňa

Kreativitu a zručnosť
si vyskúšali 

aj tí najmenší

Keď sa z podujatia 
tešili deti, spokojní 
boli aj dospeláci

Na školskom dvore poletovala
aj usilovná včielka Maja
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l Hrali ste už niekedy vo V.
Krtíši? 

Marta Sládečková: "Priznám sa,
že som u vás ešte nehrala. Dnes
sme prišli trochu skôr a prešli sme
sa po meste, trochu si ho obzreli.
Som rada, že som navštívila kút,
kde som ešte nebola. My sme di−
vadlo, ktoré chodí často na cesty,
aj po Čechách, takže ja každú ná−
vštevu miesta, kde som ešte nebo−
la, vnímam ako niečo nové, príjem−
né."  

Zuzana Tlučková: "Áno, už som
hrala vo V. Krtíši. Titul si už veľmi
nepamätám. Myslím, že to bola
Mandarínková izba, alebo Hľadá
sa nový manžel." 

Pavol Topoľský: "Keď som uvi−
del tento kultúrny dom a okolie, tak
som si spomenul, že áno. Už som
tu hral, ale nespomeniem si, čo to
už bolo."
Ivan Vojtek − Tuli: "Áno, hral som,
a hral som tu dokonca s Jožom
Pročkom. Jano Jana sa to volalo a
bol som tu aj na vyhlásení najlep−
šieho futbalistu, a aj na ďalších po−

dujatiach. Asi 4 − 5 krát som už bol
vo V. Krtíši."  

l Komédia Opačné pohlavie
mala premiéru
pred tromi rok−
mi. Čím zaujme
diváka, čo je na
nej také púta−
vé? 

M. Sládečková:
"Je to veľmi vtip−
ná anglická ko−
média, ktorá sa
zakladá na slov−
ných hračkách.
Je to veľmi silný
scenár, ale prí−
beh je veľmi jed−
noduchý. Dva manželské páry na
spoločnej večeri zistia, že kedysi
mali opačne partnerov. A na zákla−
de toho, ako sa to odhaľuje, sa ro−
dia komické situácie."

Z. Tlučková: "Myslím si, že via−
cerých prekvapí to, že spoznajú si−
tuácie, v ktorých sa ocitli počas
partnerského vzťahu. Pretože táto

hra pojednáva o partnerských vzťa−
hoch, o spolunažívaní a o všetkom,
čo z toho vyvstane. Toto predsta−
venie mnohých prekvapí." 

P. Topoľský: "Je
to výborná konver−
začná komédia. Má
krásnu zápletku, je
založená na slov−
nom pingpongu,
dialógoch dvoch u−
navených manžel−
ských párov. A je to
veľmi vtipne napí−
sané. Divákom sa
páči humor, ktorý v
tom je. Určite si ľu−
dia v hre nájdu aj
svojich známych a−

lebo seba samých. Takých man−
želských párov je veľa." 
I. Vojtek − Tuli: " V každom prí−

pade si divák oddýchne a možno
sa aj zamyslí, ako to v manžel−
skom živote chodí. Opačné pohla−
vie v manželstve neexistuje, lebo
to hádžeme jeden na druhého  − ty
si opačné pohlavie. Nie každý je

také pohlavie, ako má byť. 

l Hru hráte už tri roky,  stane
sa, že medzi vami zaiskrí ponor−
ková choroba? 
P. Topoľský: " Ale nie, my sme už

starí známi, sme v podstate spolu−
žiaci, poznáme sa dlhé roky, takže
to neprichádza do úvahy."  

l Túto hru hrávate raz, dva ra−
zy do mesiaca. Nestáva sa vám,
že vám vypadne text, alebo sa
zídete pred predstavením, aby
ste si to zopakovali? 
P. Topoľský: "My sa zídeme iba
ak to nehráme dlhšie ako dva me−
siace. Potom sa stretneme a rých−
lo to prejdeme, aby sme si pospo−
mínali. Ale také veci sa nestávajú.
Stane sa, že vypadne slovíčko
dve. Väčšinou po prázdninách ale−
bo keď to dlhšie nehráme." 
I. Vojtek − Tuli: "Uvidíte dnes, či
nám niečo vypadne, alebo nie. V
každom prípade divák nič nezistí.
Podstatné je, že už všetci vieme tú
niť, smer, ktorým sa pohybujeme. 
Teraz, keď už máme počítač, má−
me tam aj okienko kde si klikneme
myšičkou a ukáže sa príslušný
text. U nás hercov je to tak isto. Aj
my máme také okienka v pamäti.
Tak aj ja si dnes večer kliknem na
tom svojom softvéri na pomyselné
okienko Opačné pohlavie a už i−
dem." 
M. Sládečková: "Ak to hráme raz

za dva mesiace, mesiac a pol, tak
si prejdeme pred predstavením
texty. Ale ak to hrávame dva − tri−
krát do mesiaca, tak je to v poho−
de. Už to máme zažité a dokonca
dnes sme prišli bez šepkárky, tak−
že si veríme. Keby sa niečo s tex−
tom stalo, tak si pomôžeme navzá−
jom."
Z. Tlučková : "Zatiaľ sa mi to ne−

stalo a dúfam, že sa mi to ani ne−
stane"

l Ako je známe, k divadlu vás
priviedol Roman Polák ešte na
strednej škole. Spolupracujete s
ním niekedy aj teraz? 
M. Sládečková: "Roman je môj

spolužiak zo základnej, strednej i
vysokej školy. Na strednej sme
spolu s nim a ešte jedným spolu−
žiakom vytvorili skupinu a hrávali
sme divadlo malých javiskových fo−
riem, s ktorým sme chodili po fes−
tivaloch. Potom sme spolu robili v
Martine, Nitre, Astorke, teraz je ria−
diteľ  SND. 
(Pokračovanie na str. 11)

MARTA
SLÁDEČKOVÁ:
„Rozdeľujem hry na tie,
ktoré sme chceli, a ktoré
sme museli hrať. 
V minulom režime sme
mali hry, ktoré sme 
museli hrať, aj keď sme
ich nechceli. Teraz hráme
hry, ktoré chceme hrať." 

I. VOJTEK−TULI: “Niekto
sedí v krčme a niekto
aspoň čosi robí, hľadá
radosť na javisku. Je
rád, že môže svoje 
pocity odovzdať tým, čo
sa na neho prídu 
pozrieť. Preto pred 
týmito ľuďmi snímam
klobúk.“

Rýchle rozhovory s Martou Sládečkovou, Zuzanou Tlučkovou, 
Pavlom Topoľským a Ivanom Vojtekom − Tulim pred zdvihnutím opony

Hráme hry, ktoré chceme hrať
Nebýva až tak často, že do nášho mesta prídu známe osobnosti z televíznej obrazovky, ktoré už nie−
koľko rokov bavia divákov. Takými určite sú Marta Sládečková, Zuzana Tlučková, Pavol Topoľský a Ivan
Vojtek − Tuli, protagonisti hry Opačné pohlavie. Veľkokrtíšskemu publiku sa predstavili v pondelok 15.
4. 2013 a svojimi výkonmi nesklamali, aj keď nie všetkých uspokojili. 

Prítomnosť takýchto hviezd nášho divadelníctva sme si nemohli nechať ujsť ani my a požiadali sme
ich o krátky rozhovor. Keďže hneď po predstavení sa ponáhľali do Bratislavy, rozprávali sme sa počas
ich prípravy na vystúpenie.

V šatni veľkokrtíšskeho domu na fotografii P. Gašparoviča, zľava: Ivan Vojtek − Tuli, Marta Sládečková,
Zuzana Tlučková a Pavol Topoľský
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(Dokončenie zo str. 10)
Ale stále mám rada jeho predsta−

venia a máme spolu dobré vzťahy." 

l Počas svojej kariéry ste hra−
li už v množstve predstavení,
máte nejakú obľúbenú postavu?  

M. Sládečková: "To je ťažko po−
vedať, to je akoby ste mali vybrať,
ktoré dieťa máte radšej ako ostat−
né. Nehrala som Júliu, ani Oféliu,
ale ináč si nemôžem sťažovať, že
by sa mi nejaká hra nedostala.   
Rozdeľujem hry na tie, ktoré sme

chceli, a ktoré sme museli hrať. V
minulom režime sme mali hry, kto−
ré sme museli hrať, aj keď sme ich
nechceli. Teraz hráme hry, ktoré
chceme hrať."  

l K divadelnému svetu na
Slovensku patrí aj ochotnícke divad−
lo, ako vy vnímate ochotníkov? 

M. Sládečková: "V Novom Meste
nad Váhom, kde som vyrastala i v
Martine, kde som potom pôsobila,
boli silné ochotnícke súbory a mno−
hí moji kolegovia s nimi robili rôzne
hry. Mne sa ochotnícke divadlo veľ−
mi páči a veľmi obdivujem ochotní−
kov."

Z. Tlučková: "Kultúra to má na
Slovensku veľmi ťažké a držím prs−
ty všetkým, ktorí robia ochotnícke
divadlo. Napriek ťažkým podmien−
kam sa nenechajú zlomiť a hrajú
za každú možnú i nemožnú cenu."

I. Vojtek−Tuli: "Je to najlepšie, čo
môže byť. Niekto sedí v krčme a
niekto aspoň čosi robí, hľadá ra−
dosť na javisku. Je rád, že môže
svoje pocity odovzdať tým, čo sa
na neho prídu pozrieť. Preto pred
týmito ľuďmi snímam klobúk. A čo
je úžasné, oni si o nás myslia, že
my sme nad nimi. To nie je pravda.
Chcem povedať, že sme všetci na
tom jednom javisku, všetci máme
trému a všetci sme tak trochu
"predpos...tí", aby to ten divák zo−
bral. Či už sme za to platení, alebo
nie."

l Účinkujete vo viacerých pro−
jektoch, pripravujete aj niečo no−
vé? 

P. Topoľský: "Neviem teraz po−
vedať. My sa to dozvieme až tesne
pred nahrávkou. Vtedy dostaneme
scenár a povedia nám, o čo ide.
Takže teraz ešte neviem povedať,
či bude niečo nové, alebo nie." 

l Pomaly sa už blížia letné, di−
vadelné prázdniny. Ako zvyknete
počas nich oddychovať, relaxo−
vať? 

P. Topoľský: "V lete vždy vez−
mem deti a skočíme niekam do prí−
rody alebo do Chorvátska k moru.
Ale relaxujem aktívnym oddy−
chom." 
I. Vojtek−Tuli: "Ešte nekončí, pre−
boha! Ja ako člen SND budem
ešte hrať krásne hry, prežijem
krásne chvíle a teším sa na ne a
teším sa na prázdniny. Počas
prázdnin chodím na ryby, pretože

tam je najúžasnejšie. A nielen pre−
to, že ryby mlčia, to je hlúposť.
Ryby veľa rozprávajú. A to odkazu−
jem všetkým, nielen vo V. Krtíši, že
ryby veľa rozprávajú o našom ži−
votnom prostredí, len im treba na−
čúvať." 
Z. Tlučková: "Počas prázdnin úpl−

ne vypnem, som v prírode. Keďže
máme dvoch psíkov chodím s nimi
na prechádzky, čítam knihy, poze−
rám filmy, ktoré mi ušli. Alebo si
zavolám s Martuškou Sládečkovou
a dáme si kávu alebo sa ocitnem u
nej na chalupe, keď sa aj ja potre−
bujem "odstrihnúť" od svojich sy−
nov. Každý mi hovorí, ty sa máš,
máš dva mesiace prázdnin. Lenže
treba povedať, že keďže nikde ne−
pracujem, nemám ani žiaden prí−
jem. Veľmi netrpezlivo potom oča−
kávam začiatok divadelnej sezóny,
aby som nabehla do tých očakáva−
ných koľají. Aby začali predstave−
nia a prešli aj platby." 
Poďakoval som sa za rozhovor a
nechal hercov, aby dokončili prípra−
vy na predstavenie. Ešte predtým
som ich ale požiadal o jednu spo−
ločnú fotografiu. 

Hercov prosfesionálov
vyspovedal ochotník

PETER GAŠPAROVIČ 

PAVOL TOPOĽSKÝ:
„Určite si ľudia 
v hre nájdu aj svojich
známych, alebo seba 
samých. Takých 
manželských párov 
je veľa." 

Z. TLUČKOVÁ:
"Držím prsty 
všetkým, ktorí 
robia ochotnícke 
divadlo. Napriek 
ťažkým podmienkam
sa nenechajú 
zlomiť a hrajú za
každú možnú 
i nemožnú cenu." 

Vyštudovala

VŠMU v Blave,

odbor herec−

tvo. Hneď po

škole sa stala

členkou Novej

scény, kde zo−

trvala päť ro−

kov. Neskôr pô−

sobila v štúdiu L + S. Prvý krát

stála pred kamerou ako desať−

ročná, v detskej inscenácii

Kvietok sedem lístok a neskôr v

pesničkovej relácii Zlatá brána.

Odvtedy účinkovala v desiat−

kach filmoch, inscenáciách a

rozprávkach. Medzi najznámej−

šie patria Na konci diaľnice,

Drotár, Hlupákovo šťastie, Stará

tehelňa, Tanec nad plačom,

Alžbetin dvor, O hlúpej žene či

Škriatok.
Bola členkou poroty súťaže 10

pre Hollywood. Najväčšiu popu−

laritu však získala v sitcome

Susedia. V súčasnosti účinkuje

v divadle West, na Novej scéne

v muzikáli Na skle maľované a v

zábavnom seriáli Priateľky.

V roku 1994 získala ocenenie

Žena roka za dabing v telenove−

le Jednoducho Mária.

Je bývalou manželkou herca

Štefana Skrúcaného. Žije v

Bratislave a má dvoch synov.

Vyštudovala herectvo na
VŠMU. Hneď po škole nastúpi−
la do divadla SNP v Martine.
Neskôr svoj herecký talent
rozvíjala v divadle Andreja
Bagara v Nitre, kde pôsobila
až do roku 1993. Odkiaľ sa
presunula do Bratislavy do
Astorky, na Novú Scénu a do
štúdia L+ S. Za svojej kariéry
stvárnila veľa postáv nielen na
divadelnej scéne, ale i vo fil−
moch a inscenáciách. Medzi
najznámejšie patria Nevěsta k
zulíbání, A čo ja miláčik,
Obyčajný špás, Dva lidi v

ZOO, Anjel
m i l o s r d en −
stva, Tábor
padlých žien,
S o k o l i a r
Tomáš či se−
riál Koniec
v e ľ k ý c h
prázdnin. Najväčšiu popularitu
však získala ako bláznivá su−
sedka Marta v sitcome
Susedia či v tanečnej súťaži
Let´s dance 2. V súčasnosti ú−
činkuje v zábavnom seriáli
Priateľky.  Žije v Bratislave. Je
slobodná.

Študoval na VŠMU, po štúdiu sa venoval di−vadlu. Účinkuje na Novej scéne a v divadleWest. 
Venuje sa aj dabingu a jeho najznámejšouulohou je postava doktora Frasiera Cranea vseriáli Frasier. Vyskúšal aj dabingovú réžiu.

Vyštudoval herectvo na
VŠMU. Počas svojej kariéry
stvárnil stovky postáv v
divadelných predstave−
niach v DAB v Nitre, v
Teatre Wüstenrot a na
Novej scéne, ako naprí−
klad v divadelných in−
scenáciách a muziká−
loch Vlasy, Jozef a jeho
zázračný farebný plášť,
Evanjelium o Márii, Don
Quijote podľa Sancha,
Archa Templárov, Na
skle maľované či Štvrtý do par−
tie.

Účinkoval v desiatkach tele−
víznych filmov, rozprávkach a
inscenáciách. Medzi najzná−
mejšie patria Princezná a me−
siac, Loktibrada, Rozprávanie

kvetu kamélie, Rozprávanie
temných slatín, O popletenej

víle, Geminy, Hon na
čarodejnice, Dlhý, Širo−
ký a Bystrozraký,
Tanec lásky a smrti,
Jozef Mak,
Rozprávanie neznáme−
ho človeka, Let asfalto−
vého holuba, Montiho
čardáš, ...kone na betó−
ne, či seriál Susedia a
Obchod so šťastím.

Moderoval vlastnú re−
láciu o varení Tulinárium. V ro−
ku 2003 vydal CD Veľké dieťa.
Je členom futbalového druž−
stva MUFUZA.

Je ženatý a žije v Malinove.
Má dve dcéry, Kristínu a
Zuzanu. 

Zuzana Tlučková * 9. február 1962 (Košice)

Marta Sládečková * 27. január 1958 (Košice)

Pavol Topoľský * 14. marec 1961 (Bratislava)

Ivan Vojtek (Tuli) * 8. september 1962
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Počas veľkonočnej nedele sme na−
vštívili San Marino. San Marino je mi−
ništát, ktorý bol podľa legendy zalo−
žený v 4. stor. kamenárom Marinom.
Ten dostal pozemok na hore Monte
Titano za to, že vyliečil syna jednej
bohatej Rimanky. Samostatnou  re−
publikou je od roku 1261, ale prvé pí−
somné zmienky o nej sú už z roku
885. Je taká malá, že o ňu nebol veľ−
ký záujem. Počas svojich dejín sa
musela iba 2x brániť a to v 16. stor.
pred Cesarem Borgiom a v roku
1739 pred kardinálom Alberonim.
Vždy získala späť svoju nezávislosť.
Ochrannú ruku nad týmto štátikom
držali pápeži a neskôr talianski králi.
San Marino je republikou a celý štát
tvorí iba jeden vrch a okolité údolia
(60 km2). Napriek tomu patrí medzi
najnavštevovanejšie turistické desti−
nácie. Autobusom sme sa dostali až
pred bránu starého mesta. Celé his−
torické centrum je pešou zónou.
Dostali sme sa sem bránou Sv.
Františka. Ulica odtiaľ vedie k vy−
hliadke z ktorej vidieť až k mestu
Rimini a k Jadranskému moru. V
centre mesta sa nachádza Piazza
della Liberta s budovou Palazzo del
Governo, ktorá napodobňuje stredo−
veký hrad. V ňom sídli vláda. Na na−
sledujúcom námestí sa nachádza ka−
tedrála Sv. Marina. Je to klasicistická
budova, ktorej priečelie tvorí šesť ko−
rintských stĺpov. 
Cestou do Salerna sme prechádzali
10 km dlhým tunelom popod 2914
metrov vysoké pohorie Gran Sasso
D´Itália. Za tunelom sa nachádzalo
mesto L´Aquila, ktoré bolo nedávno
zničené zemetrasením. 
Ráno v SALERNE  sme mali pravú
veľkonočnú šibačku. Po opustení
Salerna prechádzame  dvomi najjuž−
nejšími regiónmi Talianska −
Basilicatta a Kalabria. Je to pomerne
riedko osídlený kraj, ktorý má málo ú−
rodnej pôdy. Napriek tomu sa využí−
va na pestovanie olív a vína. Obidva
tieto regióny sú obmývané dvomi
morami a to na západe Tyrhénskym
a na východe Iónskym morom. Úze−
mie bolo osídlené Grékmi počas tzv.
veľkej gréckej kolonizácie v 8. stor. p.

n. l. Dodnes je tento región bližší
Grécku ako Taliansku. Žiaľ je to prav−
da aj ohľadom hospodárstva,  ktoré
je zhruba v rovnakom stave ako v sa−
motnom Grécku a pred bankrotom
ho chránia len investície zo severu
krajiny. 
Na Sicíliu sme sa preplavili  z prísta−
vu Villa San Giovanni. SICÍLIA je naj−
väčším ostrovom Talianska (aj celé−
ho Stredomoria) s rozlohou 25 708
km2 (Slovensko má 49 035 km2) na
ktorom sa tiesni okolo 5 mil. obyvate−
ľov (preto je najľudnatejším ostrovom
Stredomoria). Najväčším a zároveň
hlavným mestom ostrova je Palermo.
Má 730 000 obyvateľov. Za ním na−
sleduje Catánia zo 400 000 obyvateľ−
mi. Väčšina obyvateľstva býva v
mestách alebo mestečkách najmä
kvôli lepším príležitostiam zamestnať
sa. Nezamestnanosť je jedným z naj−
väčších a pretrvávajúcich problémov
regiónu. K ďalším problémom patria
utečenci zo severnej Afriky −  Mafia
už dnes nepatrí k primárnym problé−
mom, lebo na rozdiel od divokých
strieľačiek z minulosti sa teraz tvári
viac ako ctihodne. 

Ťažké je o Sicílčanoch hovoriť ako
o čistých Talianoch. V ich krvi sú gé−
ny z Feničanov, Grékov, Rimanov,
Arabov, Normanov, Nemcov,
Francúzov a Španielov. Na ostrov
prichádzal jeden dobyvateľ za dru−
hým. Každý tu niečo zanechal.

Minimálne genetickú informáciu. Na
rozdiel od ostatných regiónov
Talianska je Sicília na základe ústavy
z roku 1948 čiastočne autonómnym
územím s vlastným parlamentom. Na
jeho čele stojí prezident zhromažde−
nia.  

Prvé mesto, ktoré vidíme už z o−
pačného brehu je MESSINA. Toto
mesto má bohaté dejiny, ale množ−
stvo katastrof ho premenilo na dneš−
né nie moc vábne moderné mesto.
Je oddelené od Apeninského polos−
trova iba 3 km širokým prielivom no
zdá sa akoby ležalo medzi
Talianskom a Sicíliou aspoň pol kon−
tinentu. Prehliadku mesta  začíname
pred Dómom. Ten je už iba vernou
replikou pôvodnej stavby, ktorá bola
takmer úplne zničená silným ze−
metrasením v roku 1908. Napriek
týmto všetkým katastrofám sa jej ob−
nova podarila. Hneď vedľa nej stojí
zvonica z orlojom. Aj tá sa počas ze−
metrasenia zrútila a bola postavená
nanovo na základe starších fotografií.
Na záver prehliadky sme navštívili
Galériu Viktoria Emanuela III. Nejde
o umeleckú zbierku ale o nákupnú
galériu zo začiatku 20. stor.  
GIARDINI NAXOS je dnes moder−
ným letoviskom a turisti ho vyhľadá−
vajú preto, že je lacnejšou alternatí−
vou k predraženej Taormine. Známe
sú pláže v zátoke Naxos s výhľadom
na samotnú Taorminu, ktorá poskytu−
je odtiaľto strhujúcu panorámu. 
TAORMINA − Celé mesto, rovnako
ako samotné divadlo Theatro Grece,
má fantastickú polohu na hrebeni
kopca vyčnievajúceho nad zátokou

Naxos.  Najznámejšou pamiatkou je
Teatro Greco pôvodne postavené v
3. stor. p. n. l. Správne by sa malo
nazývať Teatro Greco−Romano lebo
to čo z neho vnímame dnes je vý−
sledkom radikálnej rímskej rekon−
štrukcie v 1. stor. n. l. Poloha divadla
ale zostala presne rovnaká ako ju vy−
brali Gréci. Rimania toto  divadlo pre−
menili na gladiátorskú arénu. 
ETNA (3329 m) − najväčšia sopka
Európy ktorá patrí zároveň k najaktív−
nejším sopkám sveta. V súčasnosti je
znova  aktívna a chŕli zo seba lávu
Posledná erupcia sa udiala 3. apríla
2013, práve v čase nášho pobytu v
Catánii. Sopka je zaujímavá už len
pre jej fantastické parametre. Jej zá−
kladňa má 40 km priemer a obvod je
148 km.. Na Etnu vedú dve asfaltové
cesty. Jedna zo severu a druhá z ju−
hu. My sme vyšli južnou cestou, kto−
rú v roku 1934 slávnostne otvoril ta−
liansky kráľ Viktor Emanuel III. Ide od
obce Zafferana Etnea až po Rifugio
Sapienza vo výške 1910 metrov, po
tom klesá do Nicolosi. Ku každej sop−
ke sa viaže nejaká legenda alebo o−
sobnosť. S touto je spojený filozof
Empedoklés z Agrigenta. Na úbočí
sopky sa nachádza staroveká zrúca−
nina ktorú volajú Tore di Filozofo.
Často sa spomína ako jeho príbytok
ale pravdepodobnejšie ide o stavbu,
ktorá má pripomínať návštevu cisára
Hadriana. Empedoklés.  Bol sved−
kom erupcie Etny vo svojich 15 ro−
koch a odvtedy sa snažil stráviť na
hore čo najviac času. Tu aj zomrel v
roku 423 p. n. l., keď dobrovoľne sko−
čil do krátera. Etna je pomerne mla−
dá sopka jej aktívny vek sa odhaduje
na 500 000 rokov. Magmatický krb je
v hĺbke 20 až 25 km, má priemer 22
až 31 km a vysoký 4 km. Odhaduje
sa, že obsahuje okolo 1600 km ku−
bických magmy. 
CATANIA − je nazývaná aj dcéra
Etny, ale od svojho otca dostávala
občas tvrdé údery. Mesto bolo zalo−
žené v roku 729 p. n. l. a ide o jedno
z najstarších miest na Sicílií založené
Grékmi. V období Rímskej ríše sa
stalo najväčším mestom ostrova. Z
tejto slávy ale nezostalo takmer nič
lebo pôvodné mesto takmer úplne
zmizlo v katastrofách ktoré ho postih−
li v 17. stor. V roku 1693 Catániou
zatriaslo mohutné zemetrasenie v
ktorom zahynulo ďalších 20 000 oby−
vateľov. V meste nezostal ani jeden
nepoškodený dom. Celé sa prakticky
muselo postaviť nanovo. Túto baro−
kovú prestavbu sme obdivovali po−
čas našej prechádzky. Začali sme
priamo v centre na námestí Piazza
del Duomo. Námestie obklopuje rad
barokových palácov ale najznámej−
ším dekorom je Fontána dell´Elefante
priamo v jeho strede. Sloník je vyte−
saný z tmavého lávového kameňa a
na chrbte má obelisk. Údajne dokáže
odvracať nešťastie od mesta. Oproti
nemu stojí dominanta námestia −
Cattedrale di Sant´Agata. Baroková

Svetobežníci z gymnázia zakotvili tentoraz na Sicílii
V roku 2013 sa destináciou našej exkurzie stala Sicília.  Je najväč−

ším ostrovom Talianska na ktorom sa tiesni okolo 5 mil. obyvateľov
Nachádza sa úplne na juhu krajiny a často je ostrov porovnávaný s
loptou, do ktorej ide kopnúť „talianska čižma“.

TAORMINA

ÚČASTNÍCI EXKURIE (Pokračovanie na str. 13)


